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Konklusionsreferat fra mødet i MSDI-forum den 11. december 2015  
 
Tid og sted GST mødelokale 0.8 den 11. December 2015 kl. 13.00 til 15.00  Journalnr.  GST-600-00114 

Deltagere Formand, Vicedirektør Anne-Sofie Jensen, GST, Anders Carlsen, GST, Peter Hartmann, GST, 

Tom Weber, GST, Peter Ritzau Eigaard, NAER, Lisbet Ølgaard, NST, Sidsel Washuus, GST, 
Morten Hvidberg, GST, Bertram Tobias Hacke, KDI, Peter Dam, SFS. 
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Afbud Dennis Anthony, Rigspolitiet, Charlotte Wiin Havsteen, Forsvaret, Michael Skov, SFS, Hans 
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Mikkel Sørensen, ENS, 

E-post  

Mødeleder Anne-Sofie Jensen Dato 16-12-2015 

Referent Jens Peter Hartmann 

 

  

Dagsorden 
 

Beskrivelse Indstilling/forvente

t resultat af punktet 

Bilag  Referat (rubrikken tilføjes og udvides under 

mødet) 

1. Velkomst 
 

Anne-Sofie Jensen byder 
velkommen. 

  Formanden bød velkommen og gav en kort orientering om 
situationen efter den 1. januar 2016. 

2. Godkendelse af 
dagsorden 

Dagsordenen godkendes.   Dagsordenen blev godkendt. 

3. Godkendelse af referat 
fra sidste møde 

Referat godkendes.  Bilag 1. Referatet fra sidste møde blev godkendt. 

4. Præsentation af 
medlemmerne 

Bordrunde.  Bilag 2. Deltagerne gav en kort præsentation. 

5. Status siden sidste 
møde i MSDI-forum 

Der gives en status siden 
sidste møde, herunder de 
afledte konsekvenser 
vedr. de organisatoriske 
ændringer i GST. 

  Der blev givet en kort status. Ansvaret for MSDI vil være i det 
nye GST fra 1. januar 2016. Implementeringen forløber 
planmæssigt, og det forventes at tidsplanen fremadrettet vil 
blive fulgt. 

6. MSP Der gives en status vedr. 
MSP, nationalt og 
regionalt. 

Koblingen til MSP drøftes.  SFS har overtaget ansvaret for MSP fra NST og gav en kort 
status. 
SFS overvejer den fremtidige deltagelse i EU projektet Baltic 
Scope.  
GST gav en kort orientering om arbejdet i HELCOM/VASAB 
dataarbejdsgruppen. 
SFS og GST vil sikre koblingen mellem MSP og MSDI 

7. Gennemgang af oplæg 
til forventede justeringer 

Governance- og 
finansieringsmodel 
gennemgås. 

Afklaring/konkretisering af 
de forskellige dokumenter 
med henblik på en senere 
godkendelse. 

Bilag 3, 4. Der var enighed om, at GST skal udarbejde et 
beslutningsoplæg, således det kan diskuteres på det næste 
møde i MSDI-Forum. Vedr. finansieringen var der enighed om, 
at eventuelle justeringer skal implementeres således de kan 
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indgå i den næste budgetperiode.  

8. Implementeringsplanen En justeres 
Implementeringsplanen 
præsenteres og drøftes. 

Godkendelse af den 
justerede plan. 

Bilag 5. Der var tilslutning til den fremlagte justerede 
implementeringsplan. 

9. Kommunikationsplatform  Oplæg til 
kommunikationsplatform 
præsenteres og 
diskuteres 

Afklaring/konkretisering af 
oplæg til 
kommunikationsplatform 
med henblik på en 
godkendes 

Bilag 6. GST fremlagde oplæg til kommunikationsplatformen, som 
efterfølgende blev godkendt.  
Der var enighed om, at kommunikationsplatformen skulle være 
tilgængelig efter den kommende workshop, der afholdes i 
starten af 2016. 

10. Data Datalisten gennemgås.  Det afklares hvornår 
styrelserne vil have de 
enkelte datasæt klar samt 
hvornår metadata er klar. 

Bilag 7. Implementeringen af de forskellige datasæt hos styrelserne går 
planmæssigt. 

11. MSDI GIS Det blå Danmarkskort 
præsenteres. 

  GST gav en præsentation af det Blå Danmarkskort. Det 
ønskede tegneprogram er nu implementeret. Der var et ønske 
om, at man skulle kunne gemme tegninger i det Blå 
Danmarkskort, som man kan i Miljøportalen. GST undersøger 
om det er muligt, og i så fald hvad det kræver. 

12. Oplæg til 2.workshop Orientering vedr. oplæg til 
2. MSDI workshop 
præsenteres og drøftes. 

Godkendelse af oplæg. Bilag 8. GST præsenterede oplæg til den kommende workshop.  
Der var enighed om, at GST skulle undersøge, om det var 
muligt at forkorte længden på workshoppen, da det dermed 
ville blive lettere for medlemmerne at deltage. 

13. Fremtidig anvendelse af 
MSDIen 

Oplæg vedr. fremtidig 
anvendelse af MSDIen 
præsenteres. 

Diskussion vedr. fremtidig 
anvendelse af MSDIen.  

 Der var enighed om, at dette punkt skulle udskydes til et 
senere møde i MSDI-forum, og at GST inden en diskussion 
skal fremsende et oplæg der kan danne grundlag for en 
diskussion. 

14. Næste møde  Forslag, marts 2016. 
 

 GST indkalder til et møde i marts 2016. 

15. Evt. 
 

   IAB 

 


